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Geachte dames en heren, 

 

Wij informeren u over de ontwikkelingen rondom de problemen op het elektriciteitsnet in 

Schagen. De huidige problemen van onze ondernemers op bedrijventerreinen Kolksluis 't Zand en 

Witte Paal staan hierbij centraal. Wij voeren hierover veel gesprekken met o.a. Liander en 

provincie Noord-Holland. Tevens vragen wij aandacht bij het Rijk voor meer experimenteerruimte 

en het stimuleren van innovatieve oplossingen om de problemen op te lossen. Wij geven u in 

deze memo een korte samenvatting van de resultaten van onze inspanningen bij deze lobby.  

 

Problemen elektriciteitsnet bedrijventerreinen  

Om onze doelstellingen voor de energietransitie te behalen stimuleren wij al vele jaren 

verduurzaming van bedrijventerreinen en zon op dak projecten bij bedrijven. Maar het 

elektriciteitsnet raakt op steeds meer plekken vol, zowel bij de vraagkant (vergroten aansluiting), 

als bij de leveringskant (zon PV productie). Dit wordt ook wel netcongestie genoemd. Zo zijn er 

meerdere problemen bekend bij ondernemers op de bedrijventerreinen Kolksluis ’t Zand en Witte 

Paal. Om toch zon-opwek te realiseren is er een verkenning gestart naar de mogelijkheden om 

de netcongestieproblemen op deze bedrijventerreinen op te lossen. Schagen zorgt voor 

afstemming en samenwerking met ondernemers, Liander, provincie Noord-Holland, 

Ontwikkelingsbedrijf Noord-Holland Noord (ONHN) en de Noordhollandse Energie Coöperatie 

(NHEC) door te zoeken naar innovatieve oplossingen.  

 

Oplossingen elektriciteitsnet bedrijventerreinen 

Naast verbetering van het netwerk is het nodig methodieken te ontwikkelen om de energie vast 

te houden op de plekken waar het wordt opgewekt. Denk hierbij aan opslag van opgewekte 

energie op bedrijventerreinen. Een stap verder in de oplossing van het congestieprobleem en 

richting de toekomst zou het mogelijk moeten maken om lokale netwerken te ontwikkelen. Deze 

zijn duurzaam zelfvoorzienend en ontlasten het regionale elektriciteitsnetwerk structureel. We 

stimuleren dat belemmerende regels verdwijnen. Daarom hebben we Liander verzocht om in te 

stemmen met dynamisch terug leveren binnen het project “Zon op 't Zand" onder voorwaarde 

van goedkeuring van het Rijk (brief 29-09-2021).  

 

Resultaten lobby inspanningen   

Eind 2020 is de Taskforce Energie-infrastructuur opgericht (brief 08-10-2021). Hierin werken Liander, 

TenneT en de provincie Noord-Holland samen om als eerste de meest urgente knelpunten in het 

elektriciteitsnet aan te pakken. De Taskforce richt zich op onderstaande taken:  

o De Taskforce zet zich ervoor in dat netuitbreidingen tijdig worden gerealiseerd en onderzoekt, 

indien nodig, waar deze versneld uitgevoerd kunnen voeren.   

o De Taskforce biedt waar mogelijk hulp bij oplossingen voor (korte termijn) vraagstukken uit de 

regio. 

o De Taskforce streeft ernaar om prioriteit aan te brengen in de verschillende grote opgaven 

die impact hebben op de energie-infrastructuur door deze grote opgaven te programmeren.  
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Wij hebben de Taskforce verzocht om de problematiek bij onze MKB ondernemers op kleinere 

bedrijventerreinen prioriteit te geven bij het zoeken naar oplossingen van netwerkcongestie in 

Noord-Holland (brief 30-11-2021). Wij hebben aandacht gevraagd voor innovatieve 

netoplossingen, waardoor er toch ontwikkelingen mogelijk zijn, totdat de netuitbreidingen 

hebben plaatsgevonden. Wij verzochten de Taskforce om in de lobby-agenda bij het Rijk te 

pleiten om de voorwaarden van de subsidies (waaronder de SDE+) aan te passen om ruimte te 

bieden voor initiatiefnemers die in afwachting zijn van een positieve transportindicatie van 

Liander.  

 

De Taskforce onderschrijft onze standpunten (brief 03-02-2022). Via het Interprovinciaal Overleg 

(IPO) en brieven aan de Tweede Kamer heeft de Taskforce bij het Rijk aandacht gevraagd voor 

meer experimenteerruimte en het stimuleren van innovatieve oplossingen om netcongestie op te 

lossen. In maart 2022 worden wij uitgenodigd voor een gesprek met Ministerie van Economische 

Zaken en Klimaat (EZK) om oplossingsrichtingen voor de netcongestie op het bedrijventerrein 

Kolksluis ’t Zand toe te lichten.  

 

Namens het college van burgemeester en wethouders,  

De portefeuillehouder,  

 

 

Hans Heddes 
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Correspondentie tussen Taskforce Energie-infrastructuur en Schagen  

1. 08-10-2021 - Brief van de Taskforce aan de gemeenten in NH  

2. 30-11-2021 - Brief van Schagen aan de Taskforce  

3. 03-02-2022 - Brief van de Taskforce aan Schagen  

 

Correspondentie van Schagen aan Liander  

4. 29-09-2021 - Brief van gemeente Schagen aan Liander over netcongestie 

bedrijventerrein Kolksluis ’t Zand  

5. 07-10-2021 - Reactie Liander aan Schagen  

6. 11-11-2021 - Brief van gemeente Schagen aan Liander over zonnepark Callantsoog  

 

Kamerbrief  

7. Kamerbrief-over-de-laatste-stand-van-zaken-rondom-de-schaarse-transportcapaciteit-

op-het-elektriciteitsnet 

 

 


